
ÒNo sento que sigui f�cil dÕubicar estil�sticamentÓ

El cantant i compositor barcelon�  Carlos Sadness [http://carlossadness.com]  presenta avui a  La Mirona

[http://www.lamirona.cat/index.php/component/content/ar ticle/60-concer t/248-sadness]  de Salt (23 h, 15 i 18

euros) el seu tercer �lbum: Diferentes tipos de luz.

Diferents tipus de llum... per iláluminar o mostrar qu�?

FixaÕt que, un any despr�s de sor tir el disc, ning� mÕhavia preguntat aix�. Quan pensava en aquesta llum,

pensava que estava iláluminant la meva vida, un moment especial, una s�rie de viatges. La llum apareix sense

saber qu� �s el que va a iláluminar, �s curi�s.

Tot i presentar-se com Sadness, la tristesa en persona, la seva m�sica ref lecteix sovint altres estats dÕ�nim, m�s

optimistes i coloristes, f ins i tot un cer t sentit de lÕhumor.

S�, tinc alguna can�� trista, per� no �s la t�nica ni soc una persona trista. Sadness va sorgir dÕuna an�cdota

dÕinstitut que no t� res a veure amb el signif icat de la paraula, per� �s tard per canviar-ho. O no.

El presenten com a ar tista ÔindieÕ per� grava per a una multinacional com Sony. Qu� en pensa, dÕaquestes

etiquetes?

Crec que la gent diu indie referint-se a un estil, no tant a ser independent discogr�f icament parlant. Jo soc

aut�nom en lÕaspecte creatiu. Sony em deixa fer-ho tot, per� ells ho paguen, i aix� em va anar molt b� quan

comen�ava i no tenia ni un duro. No hauria pogut ser indie en el sentit discogr�f ic perqu� econ�micament estava

a lÕunderground. Jo no sento que sigui estil�sticament f�cil dÕubicar, per� tampoc no em preocupa gaire.

Cantant, compositor, ilálustrador, escriptor... Sembla tenir un concepte for�a ampli i lliure de la creaci�. Qu� li

apor ten els diferents camps en qu� es mou i qu� li queda per fer? Potser alguna exposici�?

Ja nÕhe fet alguna, per� ara estic centrat en la m�sica, que �s el que ara mateix mÕomple m�s. Tant de bo pugui

aprendre molt m�s sobre lÕar t i les seves diferents disciplines. Trec temps dÕon puc i no pretenc ser el millor en

res, nom�s disfrutar fent-lo.

Qu� li va semblar rebre un Grammy llat� pel disseny del seu �ltim disc? Hauria preferit, potser, un reconeixement

m�s musical?

Doncs va ser molt satisfactori per al meu costat pintor, em va fer molt�ssima ilálusi�. Si mÕhauria fet m�s ilálusi� un

premi de caire musical? Potser s�, per� aix� no mÕamarga el que tinc.

Quina formaci� lÕacompanya en directe? Por ta molt arsenal electr�nic?

No �s especialment electr�nic, el meu show, �s una mica m�s contundent que els meus  discos  i hi ha molt de

treball r�tmic i de guitarra. �s una formaci� cl�ssica de rock. Ara mateix tinc molt bons m�sics al costat i, a m�s a

m�s, bons amics. Per f i soc feli� amb la meva banda i aprecio molt aix�, sor tir de gira i saber que estar� content.

S� que la banda no �s la cara m�s visible de la meva m�sica, per� per a mi �s un punt vital.



Si no mÕequivoco no tocava a les comarques gironines des del 2016, quan ho va fer al festival Strenes i al de la

Por ta Ferrada. Els que el van veure llavors i ara repeteixin, veuran un ar tista molt diferent, potser m�s madur, ara

que ja est� en la trentena?

[Riu] B�, espero que f�sicament no, per� ara hi ha una banda millor, un reper tori millor, i crec que a la vostra zona

hem crescut una mica. MÕha costat una mica, Girona, i aix� que un dels primers concer ts de la meva vida el vaig

fer a lÕEscala.

Se sent hereu dÕuna tradici�, dÕuna cadena dins del pop espanyol o internacional? Quins s�n els seus principals

referents musicals?

La veritat �s que no gaire. S� que mÕidentif ico amb Radio Futura, per� entre ells i jo hi ha diverses generacions de

bandes. Les meves refer�ncies s�n for�a disperses. Vampire Weekend s�n els m�s propers.

LÕany passat va ser especialment intens, amb gaireb� 50 concer ts a tots dos costats de lÕAtl�ntic. Aquest any

ser� m�s tranquil o mantindr� el ritme?

Pel que fa a concer ts, ser� m�s tranquil, tot i que hi ha previstos festivals al Per�, Col�mbia, Xile i M�xic, i aix�

compor ta molts viatges. Per� aquest any estic component i maquetant nous temes. �s molta feina, per� �s del

que m�s gaudeixo.

Sembla que va ser molt impor tant per a la seva carrera omplir tres cops el Lunario de lÕAuditorio Nacional de

M�xic el 2016. Com recorda aquells concer ts i qu� creu que el p�blic mexic� ha trobat en la seva m�sica?

No s� qu� hi ha trobat, per� la connexi� amb M�xic ha estat brutal. Hi hem crescut exponencialment en molt poc

temps f ins conver tir-se Ciutat de M�xic en el lloc on tenim m�s oients, i no sabem on �s el l�mit. �s molt

emocionant i, a m�s, M�xic mÕha ober t les por tes a altres pa�sos, als Grammy i a comen�ar a sonar als Estats

Units.

Veig que anima els seus seguidors a gravar versions dels seus temes i penjar-los a internet. Creu que el seu

creixement est� molt vinculat a les xarxes?

No creguis que els animo, per� quan sur t una can�� sempre em pregunten els acords i alguna vegada els

publico. Crec que tots els ar tistes de la meva generaci� i de les posteriors estem donant un �s semblant a les

xarxes. �s nou per als que s�n m�s grans i a vegades tendeixen a atribuir el nostre �xit a les xarxes, com si la

nostra m�sica no fos un motiu de pes.
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